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Gudački kvartet

Kulturno veče povodom 
10 godina nezavisnosti
PODGORICA – Na kulturnoj večeri studenata Univerziteta Crne 
Gore povodom jubileja - deset godina obnove nezavisnosti drža-
ve Crne Gore, prvu nagradu za likovni rad na tu temu dobio je 
Bogdan Darmanović. Na svečanoj akademiji „Baklja“ koju je orga-
nizovao Studentski parlament UCG, u saradnji sa UCG  i Udruže-
njem studenata akademija sa Cetinja, druga nagrada je uručena 
Nadi Milošević, a treća Aleksandru Mihaljeviću.
- Oko 30 studenata umjetnosti pripremili su sadržajan kulturno-
umjetnički program koji je otvorio gudački kvartet čiji su članovi 
studenti Muzičke akademije. Nakon toga uslijedile su plesne 
minijature koje su oslikavale doživljaje o Vladimiru i Kosari, kao i 
pjesmi „Ljudi sjenke“ Aleksandra Lesa Ivanovića, sestri Batrićevoj 
iz „Gorskog vijenca“, a pripremili su poseban omaž Borislavu 
Tamindžiću i Živku Nikoliću - navodi se u saopštenju. 
Prezentovan je i spot za pjesmu „Svečana pjesma“ u izvođenju 
Olje i Anje Šaranović, studentkinja Muzičke akademije. Dio pro-
grama bio je i omaž Krstu Zrnovom Popoviću, Jeleni Savojskoj, 
Jeleni Ćetković, Vitu Nikoliću i Dragici Tomas, kao ličnostima koje 
su ostavile neizbrisiv trag u svojoj epohi.  R. D. 

Vraćaju se kući

Četiri porodice se 
vratile na Kosovo
PODGORICA – Četiri interno raseljene porodice Roma i Egipćana, 
sa 20 članova, koji su boravili u Kampu Konik, vratile su se juče 
organizovano na Kosovo, gdje su im izgrađene kuće na njihovom 
zemljištu.
- Povratak ovih porodica je finansiran sredstvima Evropske unije, 
posredstvom Delegacije Evropske unije u Crnoj Gori kroz projekat 
„Program pomoći za integraciju i povratak RAE i drugih I/RL-a koji 
žive u naselju Konik – II faza“. Ovaj projekat sprovodi Danski savjet 
za izbjeglice kao partner HELP-a u saradnji sa Ministarstvom rada 
i socijalnog staranja – Upravom za zbrinjavanje izbjeglica Vlade 
Crne Gore i Agencijom Ujedinjenih nacija za izbjeglice (UNHCR)- 
saopšteno je iz Ministarstva rada i socijalnog staranja.  R. D.

Primijeniti pozitivna 
iskustva Sečoveljske solane
PODGORICA – Ulcinjska solana ima veoma povoljne prirodne 
uslove, a njene vrijednosti i brojnost ptica u velikoj mjeri prevazilaze 
bogatstvo slovenačke solane, poručeno je sa okruglog stola koji je 
organizovalo JP ,,Nacionalni parkovi Crne Gore“ u koordinaciji sa 
Ministarstvom turizma i održivog razvoja.  Tema je bila ,,Iskustva 
Krajinskog parka Sečoveljske solane i mogućnosti implementacije 
najboljih praksi u upravljanju biodiverzitetom Ulcinjske solane“.  
Državna sekretarka Ministarstva održivog razvoja i turizma Dalibor-
ka Pejović, ukazala je na posvećenost Vlade kada je u pitanju zaštita 
Solane i navela da je, pored formalne zaštite, neophodno obezbije-
diti dugoročno i održivo upravljanje ovim vještačkim ekosistemom.
- Cilj Vlade je da dodatno unaprijedi cijeli postupak proglašenja 
Solane zaštićenim područjem koji nadilazi nadležnosti kako lokalne 
uprave tako i samog Ministarstva, što će vremenom i vrlo skoro biti 
riješeno - saopšteno je iz JPNCG.
Ornitolog i direktor Sečoveljskih solana Andrej Sovinc, kazao je 
da slovenačka solana može biti profitabilna, ali da je to proces koji 
traje već 15 godina i koji podrazumijeva konstantna ulaganja u 
infrastrukturu.
- Sečoveljska solana postala je prepoznatljiv brend Slovenije, a njeni 
proizvodi se distribuiraju i plasiraju u više od 20 zemalja širom svije-
ta - rekao je on.
Upoređujući biodiverzitet Sečoveljske i Ulcinjske solane, Sovinc je 
naglasio da prirodne vrijednosti i brojnost ptica Ulcinjske solane u 
velikoj mjeri prevazilaze bogatstvo slovenačke solane, kao i da Ulcinj-
ska solana ima mnogo povoljnije prirodne uslove, kao što su vjetar i 
veći broj sunčanih dana, kada je u pitanju proizvodnja soli.  R. D.

PODGORICA - Kako se us-
pijeva u životu, koliko je bit-
no raditi na sebi i izgrađivati 
sebe u svakom trenutku, za-
što je bitno ne praviti razlike 
na bazi pola, već na bazi zna-
nja i uspjeha, koji su presud-
ni faktori uspjeha u poslu, s 
kojim izazovima se susrijeću 
žene u preduzetništvu na 
Zapadnom Balkanu, samo 
su neke od tema o kojima se 
govorilo juče tokom drugog 
dana Konvencije žena Za-
padnog Balkana.

Gošće i učesnice Konvencije 
„Ona je tu“ juče su bile Milka 
Forcan, Kristina Ercegović, 
Selma Berisalić Starfinger, 
Slađana Raičković, Radoje Ce-
rović, Ana Golubović, Milena 
Spahić, Ana Martinović, Ana 
Đukanović, Srđan Vukčević, 
Tatjana Vojtehovski, Vesna 
Dedić, Isidora Šoć i Daliborka 
Pejović. Kako je bio fokus na 
ženskom liderstvu, učesnice 
su razmjenjivale mišljenja o 
problemima na koje nailaze 
preduzetnice u zemlji i regio-
nu, koliko – u odnosu na muš-
karce preduzetnike, imaju 
uspjeha i koliko se doživljava-
ju kao ravnopravni igrači na 
tržištu. 
Za advokaticu i bivšu sutkinju 
Anu Đukanović, koja je kroz 

sopstveni primjer govorila sa 
kakvim izazovima se susrije-
tala na putu od studentkinje 
do žene liderke - liderstvo je 
stanje duha.
- To ne zavisi od diplome i po-
sla koji nađete... Moje mjere u 
mom biznisu su određivale 
moje potrebe. Tako učim svoje 
mlade kolege. Moj jedini uslov 
njima je – da hoće da uče – ka-
zala je Ana Đukanović.
Na panelu „Značaj ženskog li-
derstva u razvoju crnogorskog 
društva“, predsjednica Odbo-
ra direktor „Montenegro er-
lajnza“ Daliborka Pejović, po-
ručila je da je suštinski cilj 
„više žena u politici, više žena 
koje će svojim kvalifikacijama 
biti na mjestima odlučivanja“.

Milena Spahić, direktorka 
korporativnih komunikacija 
Stratex grupe, smatra da „će-
mo se još dugo suočavati sa 
rodnom neravnopravnošću, 
ali da to ne smije biti izgovor 
za odustajanje“. 

Za članicu Poslovnog savjeta 
za Jugoistočnu Evropu Milku 
Forcan najvažnije je da žene 
„budu aktivne“.
- Ko nije spreman nađe izgo-
vor, a ko je spreman nađe na-
čin. Ne obazirite se na okruže-

Drugi dan Konvencije žena Zapadnog Balkana posvećen preduzetnicama

Liderstvo je stanje duha
Suštinski cilj 
je više žena u 
politici, više 
žena koje će 
kvalifikacijama 
biti na mjestima 
odlučivanja 
- kazala je 
Daliborka Pejović

U POLITICI MORA BITI VIŠE ŽENA: 
Sa jučerašnje Konvencije 

PODGORICA - Međunarod-
na banka za obnovu i razvoj 
(IBRD) odobrila je Vladi za-
jam od pet miliona eura za fi-
nansiranje projekta „Ener-
getska efikasnost u Crnoj 
Gori - dodatno finansiranje“, 
radi unapređenja energetske 
efikasnosti i uslova komfora 
u zdravstvenim objektima - 
saopšteno je iz Ministarstva 
zdravlja.

Kako su pojasnili iz tog Vladi-
nog resora, projektom se fi-
nansira primjena mjera ener-
getske efikasnosti, koje se prije 
svega odnose na zamjenu fa-
sadne stolarije, postavljanje 
toplotne izolacije na omotaču 
zgrada, poboljšanje unutraš-
njeg osvjetljenja, adaptaciju ili 
potpunu zamjenu kotlarnica, 
uz modernizaciju cjelokupnog 
sistema grijanja i sistema za 
pripremu sanitarne tople vo-
de. 
Iz Ministarstva podsjećaju da 
je projekat počeo sa realizaci-
jom u aprilu 2014. i trajaće do 
30. marta 2017. godine. 
- Radovi na primjeni mjera 
energetske efikasnosti sprove-

deni su u Opštoj bolnici „Dani-
lo I“ i Domu zdravlja na Ceti-
nju, Opštoj bolnici i Domu 
zdravlja u Kotoru, Institutu za 
bolesti djece i u Kliničkom 
centru, u dijelu adaptacije ter-

mo-tehničkih i pratećih elek-
tro-instalacija. Ukupna vrijed-
nost izvedenih radova je oko 
2,39 miliona eura – piše u saop-
štenju.
Kada je u pitanju projekat 

„Energetska efikasnost u Cr-
noj Gori - dodatno finansira-
nje“ u početnoj fazi je zamjena 
fasadne bravarije na glavnoj 
zgradi Kliničkog centra.
- U toku je evaluacija ponuda 
za dodjelu ugovora o izvođe-
nju građevinsko-zanatskih ra-
dova sa elektro-instalacijama 
u domovima zdravlja Nikšić, 
Kolašin i Andrijevica, zdrav-
stvenim stanicama Petnjica i 
Murino i izvođenje termo-
tehničkih instalacija sa elek-
tro-instalacijama u domovima 
zdravlja Nikšić, Kolašin i An-
drijevica i Zdravstvenoj stanici 
Petnjica. Početak radova pla-
niran je za jul – navodi se u sa-
opštenju. 
Iz Ministarstva su podsjetili da 
je u pet zdravstvenih objekata 
u kojima su primijenjene mje-
re energetske efikasnosti došlo 
do znatnih ušteda. U Opštoj 
bolnici Berane ostvarene su 
uštede 23 odsto, Opštoj bolnici 
i Domu zdravlja Pljevlja 17, Op-
štoj bolnici Bijelo Polje 65, 
Specijalnoj bolnici „Vaso Ću-
ković“ Risan 48 i Specijalnoj 
bolnici „Dr Jovan Bulajić“ Bre-
zovik 52 odsto.  R. D.

IBRD odobrila Vladi zajam za bolje uslove u zdravstvenim objektima 

Za energetsku 
efikasnost još 
pet miliona 

Opšta bolnica na Cetinju

PODGORICA - Uz pokrovi-
teljstvo predsjedništva BiH, 
ovogodišnji Samit 100 biće 
održan 27. i 28. maja, zajedno 
sa Brdo Brioni procesom koji 
će okupiti političke i poslovne 
lidere iz Crne Gore, Slovenije, 
Hrvatske, Srbije, BiH, Make-
donije, Kosova i Albanije, sa-
opšteno je iz Atlas grupe. 
Uz učešće predsjednika Filipa 
Vujanovića na plenarnom pred-
sjedničkom panelu, na Samitu 
100 učestvovaće i Daliborka Pe-
jović, državna sekretarka Mini-

starstva održivog razvoja i turiz-
ma, Svetlana Vuksanović, 
predsjednica Unije poslodavaca, 
Budo Raičević predsjednik Aso-
cijacije menadžera CG kao i dr 
Duško Knežević, predsjednik 
Atlas grupe i član borda Samita 
100. Specijalni gosti petog godiš-
njeg Samita100 biće bračni par 
Samo i Iza Login, kreatori jedne 
od globalno najrasprostranjeni-
je aplikacije - Talking Tom i 
osnivači i vlasnici OUTFIT7, vo-
deće regionalne firme sa valua-
cijom od milijardu dolara. R.P.

Samit poslovnih i 
političkih lidera 

PODGORICA - Proces pre-
govora Crne Gore sa Evrop-
skom unijom otvorio je niz 
šansi za civilno društvo, ali i 
za saradnju različitih druš-
tvenih aktera, iako se ovo još 
nedovoljno valorizuje, sma-
tra izvršna direktorica Cen-
tra za građansko obrazova-
nje (CGO) Daliborka 
Uljarević. 

Ona je juče govorila na skupu 
koji je organizovao briselski 
Centar za evropsku politiku 
(EPC), u saradnji sa Evrop-

skim fondom za Balkan, na te-
mu „Proširenje EU i Berlinski 
proces: Koja je uloga civilnog 
društva?“.  
- Doprinos NVO u sprovođe-
nju reformi je ogroman i više-
slojan, ali čini se mnogo više 
još uvijek cijenjen u Briselu 
nego u samoj Crnoj Gori, što 
mora da se mijenja. Nema po-
trebe da naše inicijative prola-
ze krug do Brisela i nazad da bi 
ih vlasti uzele u ozbiljno 
razmtranje, jer se time gubi 
dragocjeno vrijeme i energija 
- kazala je Uljarević. R. D.

Uljarević: Doprinos NVO 
reformama je ogroman


